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KÖRKÉP 

ALGYÖ. Farsangi kézműves 
játszóházat rendez szombaton 9 
és 12 óra között a Faluház, 
Könyvtár és Tájház, a 
művészkör, valamint a 
nyugdíjasklub a tájházban. A 
belépés díjtalan. 
- M a 18 órától a 
labdarúgó-szövetség megyei 
bálját tartják a faluház 
színháztermében. 

BALÁSTYA. Rabi Mihály 
könyvelő tart előadást a 
megváltozott adó és 
társadalombiztosítási 
jogszabályokról február 5-én 18 
órától a falusi tanodában: A 
szervezők külön felhívják az 
őstermelők figyelmét az 
eseményre. 

DESZK. Vasárnap 8 órától 
rendezik a Tisza-Maros 
kispályás teremlabdarugó-tornát 
a sportcsarnokban. A tornán 
nyolc csapat vesz részt. 
- Az Ordines Internationales Pro 
Concordatia Populorum 
Lovagrend az előző években a 
katolikus templom javára 
szervezett rendezvénye után 
idén a szerb templom javára 
rendez jótékonysági bált február 
24-én 19 órától a 
sportcsarnokban. A belépő 6000 
forintba kerül. Jegyek kaphatók a 
polgármesteri hivatal 
titkárságán, a sportcsarnokban 
és a faluházban Brczán 
Krisztifornál, Rusz Borivojnál, 
Gyukin Mladcnnál. Érdeklődni a 
következő telefonszámokon 
lehet: 271-510, 571-584. 

DOMASZÉK. A 
képviselő-testület falugyűlést, 
közmeghallgatást tart február 
5-én, hétfőn 17 órától a Bálint 
Sándor ÁMK előcsarnokában. 
Napirenden szerepel 
tájékoztató a 2007. évi 
önkormányzati költségvetésről 
és hosszú távú fejlesztési 
elképzelésekről. 

MÓRAHALOM. A Polgári 
Magyarországért Alapítvány 
ebben az évben is elindítja 
Közéleti Akadémia című 
képzési programját. Az idei clsö 
előadást ma 10 és 16 óra között 
tartják az Aranyszöm 
Rendezvényházban. A 
konferencián Nógrádi Zoltán 
polgármester Gyakorlati 
tapasztalatok az uniós források 
megszerzésében címmel tart 
előadást. Az eseményen a 
sikeres mőrahalmi 
pályázatokról is beszámolnak az 
érintett intézmények vezetői. 

PUSZTAMÉRGES. Bakos János 
háziorvos lesz a vendége az 
Őszikék Nyugdíjasklub 
összejövetelének, melyet hétfón 
15 órától rendeznek a 
művelődési házban. A téma az 
egészségügyi reform, minden 
érdeklődőt várnak. Ugyanezen a 
napon tartja összejövetelét a 
nagycsaládosok egyesülete, 
illetve 14-től 16 óráig a 
művelődési ház előterében 
vegyeskereskedés várja az 
érdeklődőket. 

SZEGED. Hétfőtől a Grand Café 
hétköznaponként délelőtt 10 
órától éjfélig tart nyitva. A 
hétvégi nyitva tartás nem 
változik. Szintén hétfőtől 
mindennap este 7 óráig szabad, 
ingyenes wi-fi elérést 
biztosítanak laptoppal 
rendelkezők számára. Ettől a 
hónaptól minden középiskolás 
érvényes diákigazolvány 
felmutatásával kedvezményes 
mozijegyet válthat a Grand Café 
összes vetítésére. A 
kedvezményes jegyek 350 
forintba kerülnek. 

SZEGED-SZŐREG. A Két 
Dudás étteremben ma 19 órától 
gazdabált rendez a szóregi 
gazdakör. 

ÜLLÉS. Az alkotóházban 
szombaton farsangi álarcokat 
készítenek. Minden érdeklődőt 
várnak. • 

Lassú, jól kanyarodik és „kissé" futurisztikus az új halottaskocsi 

Uvegcsepp a sírkertben 

Hétfőtől az ú j jármű közlekedik, a régivel virágot szállítanak Fotó: Schmidt Andrea 

Kct elavult szállítójárműve mellé a szegedi Bel-
városi temető kezelője ú j bolgár halottaskocsit 
vásárolt, amely hétfőtől jár. 

Eljárt az idő a szegedi Belvárosi temető két halot-
taskocsija fölött. A több mint húszéves, hagyomá-
nyos akkumulátor meghajtású autója mellé a sír-, 
kertet kezelő Szegedi Testamentum Temetkezési 
Kft. új szállítójárművet vásárolt. Tegnap végezték 
el rajta az utolsó műszaki ellenőrzéseket. 

Hétfőtől szállíthat urnát, koporsót és virágokat a 
kissé futurisztikus külsejű korszerű halottaskocsi. 
Hódi Lajos ügyvezető igazgató elmondta, olyan 
speciális járművet kerestek, amellyel egyszerűen 
bejárhatók a húszhektáros temető keskeny útjai, és 
képes bevenni a parcellák közötti éles kanyarokat. 
A gyászmenet tempójához alkalmazkodó lassú jár-
mű jöhetett szóba, ezért döntöttek a villanymoto-
ros mellett. A társaság három beszállítóval tárgyalt 

a közbeszerzési eljárás során. Az ajánlatok között 
szerepelt az egykor Vásárhelyen gyártott Puli autót 
idéző, régiesített automobil és egy francia elektro-
mos kocsi. 

A Testamentum Kft. végül az ár és az esztétikai 
szempontok alapján a bolgár beszállító halottasko-
csiját választotta. Közel négymillió forintba került 
a szürkéskék színű, csepp alakú autó, amely csupa 
(törhetetlen| üvegből készült. Villanymotorja mellé 
egy mobil utántöltőt is beszereltek. Kétszemélyes 
vezetőfülkéje klimatizált. Mivel csak lassan közle-
kedhet, nincsen a műszerfalán sem sebességmérő, 
sem kilométer-számláló. A tervezők ajánlottak egy 
utánfutószerűen vontatható virágszállító jármű-
vet, de azt kegyeleti okokból nem rendelte meg a 
Testamentum Kft. A koszorúk és sírcsokrok szállí-
tásához továbbra is az egyik régi halottaskocsit fog-
ják használni. 

D . T . 
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Egyik szégyenfolt árából a másikat hoznák rendbe 

Eladná az egyetem 
a volt orosz laktanyát 
A Kincstári Vagyoni Igazgatóság (KVI) tulajdonában, de a Szegedi 
Tüdományegyetem kezelésében lévő volt szovjet laktanya a város 
egyik szégyenfoltja. Mivel a korábbi campusterveket átírta az idő, 
az egyetem eladná, árából pedig a méltat lanul lepusztult Dugonics 
téri központi épületet új í taná fel. 

Halálugrás a tetőről 
Lapzártánkkor kaptuk a hírt, 
hogy tegnap este egy 56 éves sze-
gedi férfi egy tízemeletes panel-
ház tetejéről a mélybe vetette 
magát és meghalt. Az elsődleges 
információk szerint a férfi ön-
gyilkossági szándékkal ugrott le 
a tetőről - hagyott búcsúlevelet. 
A rendőrséget egy járókelő értesí-

tette, aki az utcán észrevette a 
holttestet. Információnk szerint 
a tragikus eset az Építő utcában 
történt, a férfi, aki nem a 11 -es 
számú épületben lakott, úgy tu-
dott fölmenni, hogy a háznak 
nemcsak a kapuja volt nyitva, 
hanem a tetőre is szabad volt a 
följárás. 

Bezárt a Páger mozi 
A Makói Ipartestület döntése értelmében egyelőre mozi nélkül marad a 
város, a Páger Antal Filmszínház működtetése ugyanis meghaladta a 
fenntartó anyagi kapacitásait. Kiss Mihály, a testület elnöke elmondta: 
nem látták értelmét a mozi további üzemeltetésének, elkerülhetetlen 
lett volna egy átfogó rekonstrukció, ami több tízmillióba került volna. 

- Drasztikusan lecsökkent a mozilátogatók száma, a legutóbbi sláger-
film makói premierjére már csak öten voltak kíváncsiak. Mindez persze 
számokban is kifejezhető: a filmszínház évente csaknem kétmillió fo-
rintos veszteséget termelt. A vetítőgép már évekkel ezelőtt elromlott, 
egy új beszerzése pedig csaknem tízmillió forint. A végleges döntés meg-
hozatalát egyértelművé tette, hogy az ingatlan fűtésrendszere is fel-
mondta a szolgálatot. 

Önmagával szemben is szigorú dr. Földesi Irén 
a 

Uj orvosigazgató Szentesen 

A Szeged főkapujában, a Buda-
pesti út mellett található romos 
állapotú, korábbi szovjet lakta-
nya rossz benyomást kelt a fővá-
ros felől érkezőkben. De nem 
csak esztétikai szégyenfolt a 
romhalmaz; a terület a befekte-
tői szempontból kihasználatlan 
lehetőségekről is árulkodik, ép-
pen a logisztikai központtal átel-
lenben, a M5-ös és az M43-as 
torkolatánál. 

A volt szovjet laktanya a Szegedi 
Tbdományegyetem kezelésébe ke-
rült a kilencvenes évek ingatlan-
cseréinek következtében, a tulaj-
donos azonban máig a Kincstári 
Vagyoni Igazgatóság. Az egyetem-
nek voltak is tervei a rommal, ko-
rábban ugyanis felmerült az intéz-
mények egy részének kiköltözte-
tése. Mára azonban megváltoztak 
az elképzelések: a belvárosi beru-
házásokban - a TIK, a gazdaságtu-
dományi kar épületének felújítá-
sa, a Tisza-parti leendő Biopolisz 
Park létrehozása - az egyetem fő-
szerepet játszik. Vezetése eldön-
tötte: eladná az Öthalmi úti lakta-
nyát, és árából a kívülről megko-
pott, belül pedig szinte életveszé-
lyessé vált, aládúcolt Dugonics té-
ri központi épületét hozná rendbe. 
Amely az Európa Nostra-díjas 
szegedi belvárosnak ugyanúgy 
szégyenfoltja, mint a laktanya a 
város főkapujában. 

TYáser Ferenc, az egyetem mű-
szaki és gazdasági főigazgatója el-
mondta, a fenntartóhoz, az Okta-

ÖTHALMI ÚTI KOLLÉGIUM 
* tervezett egyetemi campus első 
fecskéi a kilencvenes évek legele-
jén költöztek a kollégiummá átala-
kított volt tiszti főhadiszállás egyik 
épületébe, amely azóta is diák-
szállásként működik. A felújított 
kollégium és a másik két panel-
épület továbbra is az egyetemé 
maradna. A laktanyában raktároz-
zák mellesleg azokat a „kőkorsza-
ki" számítógépeket is, amelyekből 
országosan egyedülálló informati-
katörténeti múzeuma lehetne Sze-
gednek. 

tási és Kulturális Minisztérium-
hoz felterjesztették kérelmüket. 
Arról kérnek állásfoglalást, egyet -
ért-e a tárca azzal, hogy az értéke-
sítés során befolyt összeget a rek-
tori hivatalnak is helyet adó épület 
rekonstrukciójára fordítsák. 
Amennyiben a minisztérium 
igent mond, akkor fordulhatnak a 
KVI-hez. A Kincstárnak jogában 
áll a kezelőt megbízni az eladás le-
bonyolításával, a tender kiírásá-
val. „Sajnos ez nem egy rövid fo-
lyamat - tette hozzá a főigazgató 
- , legalább másfél év, mire az érté-
kesítésig eljuthatunk." A vezető 
leszögezte: ezzel egyszerre két 
probléma is megoldódna, forrást 
teremthetnek a Dugonics téri 
épület teljes felújítására, és végre 
befektetői kezekbe kerülhetne a 
laktanya. 

F. K. 

A nagy szélvihar nemrégiben a Dugonics téri központi épület tete-
j é t is m e g b o n t o t t a Fotó: Karnok Csaba 

ben kell tartani az orvoslás sza-
badságát. Ez azt jelenti, hogy a 
lehetőségeken belül mindenki a 
legjobbat köteles adni a beteg-
nek. Az igazgatónő úgy véli: fur-
csa helyzetben van manapság az 
orvostársadalom, amelynek tag-
jai külföldön megismerik a kor-
szerű eszközöket, gyógyszereket, 
és ezekkel szeretnék ellátni az 
itthoni rászorulókat. A legújabb 
rendelkezések szerint viszont a 
legolcsóbb orvosságokat kötele-
sek felírni az egészségügyi intéz-
ményekben a pácienseknek. A 
farmakológus is mondatja kérdé-
sünkre a választ az igazgatóval: 
biztos, hogy nem a legolcsóbb a 
legjobb. Úgy van vele, az orvos-
nak meg kellene hagyni a sza-
badságot ahhoz, hogy a beteggel 
együtt döntsön, melyik gyógy-
szert írja fel. Mindezzel együtt 
azt vallja az igazgatónő: tényleg 
sok orvosság van, nagy az árkü-
lönbség közöttük, s egyfajta raci-
onalizálásra szükség van. Az or-
vos- és betegtársadalom érdekeit 
igyekszik képviselni Földesi Irén, 
aki szerint a jelenlegi gazdasági 
környezetben nehéz lesz olyan 
döntést hoznia, hogy senkinek 
se sérüljenek az érdekei. 

BALÁZSI I R É N 

A BETEGEK ÉRDEKÉBEN . 
SZIGORÚ 

J H Egyetért azzal, hogy őt szigorú or-
vosnak tartják. Hozzáteszi ugyan-
akkor: a betegek érdekében szigo-
rú, ám ugyanilyen önmagával 
szemben is. Egyébként pedig ad-
dig kívánja betölteni az új státu-
sát, amíg Fenyves Ernő az intéz-
mény főigazgatója. Tapasztalata 
szerint az ő vezetésével egy irány-
ba halad a súlyponti kórház dolgo-
zóinak meghatározó része. Ám a 
kiemelt státusnak csak akkor tud-
nak megfelelni, ha ahhoz megte-
remtik a személyi, tárgyi és egyéb 
feltételeket. 

fő kapcsolatok kiépítésére tö-
rekszik a kollégákkal dr. Földesi 
Irén, a szentesi kórház új or-
vosigazgatója. A több szakvizs-
gával rendelkező vezető elisme-
ri: szigorú a betegekkel, de ön-
magával szemben is. Addig kí-
vánja betölteni ezt a státust, 
amíg Fenyves Ernő az intéz-
mény főigazgatója. 

A szentesi kórház belgyógyászati 
osztályán húsz évig gondosko-
dott a betegekről dr. Földesi Irén, 
aki pár esztendeje a járóbe-
teg-szakellátás igazgatója. Mel-
lette naponta hat órában prakti-
zál a belgyógyász-diabetológia 
szakrendelő főorvosaként. Janu-
ár elejétől a kórház megbízott or-
vosigazgatója is lett - miután a 
főigazgató felmentette Tóth Edi-
tet. Földesi Irén ezt az újabb fel-
adatkört azért veszi megtisztelte-
tésnek, mert a szakmai vezető 
testület tartja őt alkalmasnak er-
re a pozícióra is. Most csak azt 
fájlalja, hogy kevesebb ideje ma-

rad „a tizennyolc éve visszajáró 
betegeire", akikkel kölcsönösen 
ragaszkodnak egymáshoz. A kór-
ház orvosigazgatójának ugyanis 
adódnak olyan problémái, ame-
lyek azonnali megoldást követel-
nek tőle. Azt viszont megígéri: 
ha a szakrendelésen nem tud je-
len lenni, mindig lesz ott orvos, 
aki ellátja őket. 

A két említett szakvizsgán kí-
vül farmakológusi oklevele is 
van, ami annyit jelent: Földesi 
Irén a gyógyszertan tudósa. Most 
végzi az utolsó évfolyamot a sze-
gedi egyetem egészségügyi köz-
gazdász-menedzser szakán. Eb-
ben a posztgraduális képzésben 
szerinte minden orvosnak részt 
kellene vennie, mert a napi mun-
kához ad az eddigiektől eltérő 
szemléletet. A kollégák ugyanis 
mindig a kórház költségvetésére 
is kiható döntést hoznak, ami-
kor elrendelnek egy vizsgálatot. 
Földesi Irén szerint azért nem 
egyszerű az orvosigazgatói fel-
adatkört ellátni, mert tisztelet-

Dr. Földesi Irén orvosigazgató megtiszteltetésnek veszi a megbí-
z a t á s t Fotó: Tésik Attila 


